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GROENLINKS N.O. Veluwe 

We zijn bijna in de lente met de derde Groene Vlieger van dit jaar. 

Inleiding: We hebben ons gericht op enkele onderwerpen we ons gericht. 
Landelijk gaat de grootste aandacht uit naar de opvang van de vluchtelingen 
waarvan de stroom lijkt voort te duren, zolang er geen vrede is in Syrië. 

Syrië, alsook Irak, behoorde ooit tot de vruchtbare halvemaan, tussen Eufraat 
en Tigris waar zo’n 8 tot 6000 jr.v.Chr. de landbouw is ontstaan, het telen van 

zaden en het in cultuur brengen van landbouwgronden. Uiteindelijk verspreidden de mensen zich 
onder meer door handel te drijven via de Balkanlanden en via de Middellandse zee richting West-
Europa. Eeuwen geleden gingen mensen dezelfde routes die de vluchtelingen nu gaan; 
cultuurresten in de vorm van grafstenen en rotstekeningen zijn er de sporen van; in Frankrijk in 
Bretagne e.a.; op Malta, in Italië, Ierland en Engeland (Stone henge) in Zweden. Als je daarover 
leest of die oudheden opzoekt, kun je je verwonderen over wat de mens al eeuwen geleden tot 
stand bracht en wat hem bewoog. En niet te vergeten de taal; onze taal hoort tot het Indo-
Europees. 

En ook daar, in Syrië en Irak kon het “verkeren”, zoals het ook mis ging tussen de volkeren in 
Europa in de vorige eeuw. Vluchten voor de eigen regering en voor de vijand (en)! Het moet 
ontzettend zijn om zo je land te moeten achterlaten en dan, al vluchtende moeten ontdekken dat je 
bijna nergens welkom bent. “Vluchten kan niet meer”. 

Maar dat geldt ook voor ons: “Vluchten kan niet meer” en “wegkijken” niet; “niet weten” is 
eveneens uitgesloten. In de huidige wereld, waarin politiek gezien alleen economische handelingen 
leidend lijken te zijn voor de kwaliteit van relaties van landen met elkaar (ook wij leveren wapens 
aan partijen binnen dit conflict) en van mensen onderling, ligt juist daarin de verarming van 
internationale relaties en verarming van relaties onderling.  

Ik dacht aan het liedje Buurman (van N. Burgers-Heinen, 1993) 

Buurman beste buurman     
kom gauw eens bij me aan     
voor een glaasje en een praatje    
morgen is het misschien gedaan.    
 
Buurman mijn beste buurman 
Nu ben je nog een vrind 
Morgen buurman goede buurman 
Dood jij misschien mijn vrouw en kind 
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Buurman goede buurman     
en ik – wie weet – misschien 
je oude vader en je zoon 
en dat vind ik dan – doodgewoon. 

Buurman beste buurman 
Buurman goede buurman 
Buurman      lieve      buurman. 

Het standpunt van GroenLinks, zoals Jesse Klaver dat uitdraagt, doet recht aan de mensen in deze 
situatie, waarin we zelf nooit hopen te komen. Het is een verademing in het debat over de aanpak 
van de vluchtelingenstroom. Opvangen vanuit het hart met het hoofd er goed bij, teneinde 
misstanden en misbruik te voorkomen en gezamenlijk als Europa voor menswaardige opvang te 
gaan. Waarom zouden we geen vertrouwen mogen hebben, dat we dit gezamenlijk kunnen!   

Als laatste: In Vaassen is het onlangs bij een brand in een woonhuis, dankzij moedig optreden van 
een Syrische buurman, niet uitgedraaid op een fatale afloop voor de bewoners. De burgemeester 
was er, terecht met bloemen en een dankwoord (namens ons allemaal) en de man werd, ook 
terecht, door velen om zijn daad geprezen en gewaardeerd.  

Nu onze gemeenten: Vanuit Epe bericht Bas Broekhuizen over het Openbaar onderwijs op Noord 
Oost Veluwe en Jan de Graaf over het vervolg vuurwerkvrije zones. 

Epe heeft een breed scala aan lager en middelbaar onderwijs. Het openbaar onderwijs is destijds 
door de raad overgedragen aan de Stichting PROO, voor het basis onderwijs is een brede keus aan 
mogelijkheden (nog) aanwezig. Elk jaar krijgt de raad van Epe de begrotingen van de RSG en de 
Stichting PROO aangeboden en wordt verzocht er mee in te stemmen. Tijdens een 
commissievergadering worden die begrotingen en plannen dan toegelicht.  

Voor de RSG was dat de heer Dorrenboom.  Hij hield een gloedvol betoog, bevlogen en inspirerend; 
op vragen uit de raad werden heldere antwoorden gegeven.  De RSG is ook voorbereid kinderen 
van statushouders goed onderwijs te bieden. Door zijn toelichting werd dit stuk in de 
raadsvergadering van 18 februari jl. een hamerstuk.  

Voor PROO kwam de directeur, de heer Redder minder goed uit de verf. Een brei van woorden had 
hij nodig en op kritische vragen uit de raad over de begroting werden geen heldere antwoorden 
gegeven. We moeten hem prijzen voor de adequate manier waarop hij in het verleden problemen 
bij PROO (waarin het openbaar onderwijs van 8 Noord Veluwse Gemeenten zijn ondergebracht) 
heeft aangepakt en grotendeels opgelost. Maar…. de ingediende meerjarenbegroting bleek een 
stuk met veel, zo niet te veel, onduidelijkheden te zijn. Een aantal woordvoerders (onder wie ook 
ikzelf) was ongerust en geïrriteerd door de uitleg van de heer Redder. Zeer breedsprakig en tegelijk 
vrijwel geen vraag werkelijk beantwoordend lichtte hij de stukken toe. Zo vaag en weinig concreet 
dat ik het niet kon nalaten in de raad een citaat uit een Tom Poes verhaal te gebruiken: ‘Dit stuk 
dient om wat helder is minder helder te maken”.  
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Invloed kan de raad niet meer uitoefenen door de constructie waarin het onderwijs in de stichting 
is ondergebracht. Een stichting kan door eigen statuten toezicht op de stichting en sturing erop op 
afstand houden. Privatisering is dus niet altijd het wondermiddel voor een regie gemeente.  Nu zijn 
er flinke zaken te regelen, zo heeft ook de Noord Veluwe last van krimp in leerlingenaantallen. 
PROO moet dan in een niet eenvoudige situatie zorgen voor werkbaar en financieel haalbaar en 
kwalitatief goed openbaar onderwijs. Dat vraagt een goed plan en vraagt ook visie te hebben voor 

de komende jaren, en de langere termijn.  Die visie en dat plan zijn voor een flink deel van de 
raad niet helder gemaakt.  Dan is er nog de voorgenomen sluiting van het Montessorionderwijs 

in Vaassen voor de proeftermijn verlopen is. Dat veroorzaakt onrust bij leerkrachten en personeel. 
Wij suggereerden of voordeurdelen of fusies geen betere oplossing voor sluiting zijn. Daarover 
kregen we op 4 en 18 februari jl. geen goed inzicht. De raad is een soort tandeloze tijger omdat we 
geen directe invloed hebben. Het enige wat we kunnen is wethouder Erik Visser vragen stappen te 
ondernemen in het contactorgaan van de wethouders uit de acht deelnemende gemeenten.  
Zonder hem in een onmogelijke situatie te brengen willen een aantal fracties in de derde termijn 
van de raadsvergadering een amendement indienen. Daarin wordt de wethouder gevraagd invloed 
uit te oefenen om een beter plan en visie door PROO te laten opstellen en dat te koppelen aan 
sluitende begrotingen. Daarnaast verzoeken wij hem ook te bewerkstelligen dat gemeenteraden en 
ouders van leerlingen en zeker ook de medewerkers goed en tijdig geïnformeerd worden als 
sluiting of fusie onvermijdelijk wordt. Daarbij realiseren we ons terdege dat te vroeg die informatie 
geven tot onrust bij ouders kan leiden. Gevolg daarvan kan zijn een voortijdige leegloop. Kortom; 
een complexe situatie, het laatste woord is daarover nog lang niet gesproken.  Bas  Broekhuizen.           

Vuurwerkvrije zone. Eind december hebben GroenLinks, CDA, SGP/CU en D66 een oproep gedaan 
aan de bevolking van de gemeente Epe. De centrale vraag was: wat vindt u van het instellen van 
vuurwerkvrije zones in de gemeente Epe in de aanloop naar en tijdens de jaarwisseling.  

Naar aanleiding van deze oproep, in de diverse huis aan huisbladen en kranten hebben 46 mensen 
gereageerd. 

In bijna alle reacties (1 uitzondering) gaven de mensen aan voor het instellen van vuurwerkvrije 
zones te zijn. 11 Mensen gaven zelfs aan om vuurwerk in de hele gemeente te verbieden. Ook vond 
ongeveer de helft van de mensen het een prima idee om vuurwerk af te steken op een centrale 
plek in het dorp en het verder te beperken via vuurwerkvrije zones of helemaal te verbieden. 
Opvallend was het aantal mensen (19) dat aangaf dat handhaving zeer slecht wordt uitgevoerd en 
dat plannen rond aanpak van vuurwerkoverlast vallen of staan met de wijze waarop de handhaving 
functioneert. Zonder goede handhaving is het in hun ogen zinloos om te denken aan vermindering 
van de overlast, wat men ook mag verzinnen. 

Over volgende stappen wordt nog nagedacht door de 4 fracties. Inmiddels heeft de burgemeester 
toegezegd de gemeentelijke kanalen ter beschikking te stellen aan de initiatiefnemers om het 
vervolg breed en duidelijk uit te kunnen dragen.                   Jan de Graaf. 

Heerde: er is een werkgroep opgericht vanuit gemeente en bedrijfsleven om gezamenlijk te 
bekijken wat er op gebied van duurzame ontwikkeling samen ontwikkeld kan worden. Dit n.a.v. het 
GL-initiatief daartoe van Silvia van Amerongen. 
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Verder willen we u wijzen op het politiek café in Heerde: iedere eerste vrijdagavond van de maand 
praten raadsleden van GL en D’66; steunfractieleden, bestuursleden en belangstellenden over de 
ontwikkelingen. Meldt u zich tevoren aan dan ontvangt u bericht waar de avondbijeenkomst 
gehouden wordt en/of kijk even op onze site. 

Op 2 april start een landelijke campagne van GroenLinks voor het referendum op 6 april inzake 
het associatieverdrag met Oekraïne. GroenLinks is voor dit associatieverdrag omdat het op een 
vreedzame manier bij kan dragen aan de ontwikkeling van Oekraïne op tal van terreinen. 
 
De Provinciale ledenvergadering en ledendiscussie over democratie in Arnhem:  
Op zaterdag 9 april houdt de afdeling Gelderland in de ochtend (10:00 - 12:00) een ledenvergadering en in 
de middag (13:30 - 16:00) een ledendiscussie over democratie. Leden hebben hier een uitnodiging voor 
gekregen via de mail. Mocht je geen mail ontvangen hebben, of ben je (nog) geen lid maar wel 
geïnteresseerd, stuur dan een mail naar bestuurgelderland@groenlinks.nl. 

 

Op 23 april vindt het landelijk congres van GroenLinks plaats in de rijtuigenloods in 
Amersfoort.  
Het Partijcongres 

 beslist over de hoofdlijnen van GroenLinkse politiek; 
 kiest de leden van het landelijk partijbestuur; 
 stelt de kandidatenlijsten vast voor de landelijke en Europese verkiezingen; 
 beoordeelt het beleid van het partijbestuur en de landelijke fracties. 

Congresagenda 
Het congres is een goedgevulde dag met een aantal belangrijke formele beslissingen op de agenda. 
Daaronder vallen:  

 Verkiezingen voor het Partijbestuur: we stemmen voor maar liefst 5 (van de 7) leden van het 
nieuwe Partijbestuur, waaronder de voorzitter.  

 Verkiezingen voor de EGP-delegatie naar het Congress en de Council.  
 Benoemingen voor de interne kandidatencommissie en de referendumcommissie. Meer 

informatie vind je tzt in de congreskrant.  
 Bespreking van en stemming over moties. Moties kunnen worden ingediend door tenminste 

15 leden gezamenlijk. 
 Bespreking van en stemming over voorstellen tot wijziging van de Statuten en Huishoudelijk 

Reglement.  

Als je je aanmeldt tot 26 maart as. heb je stemrecht; aanmelden zonder stemrecht kan tot 7 april 
en voor zover er dan nog plaats is. Informatie over aanmelden en hoe e.e.a. in zijn werk gaat met 
betrekking tot bovenstaande punten + overige onderwerpen vind je via 
https://groenlinks.nl/congres. 

Reacties en aandachtspunten kunnen naar: Christien Heinen, cam.heinen@kpnmail.nl en/of Hendrik Tuinstra      
hendrik.tuinstra@hccnet.nl ;  en/of Bas Broekhuizen: bas.broekhuizen@concepts.nl en/of Hilly Schäffer: 
hillyschaffer@kpnmail.nl GroenLinks Epe: www.epe.groenlinks.nl; GroenLinks Heerde: www.heerde.groenlinks.nl 
Reacties over bezorgen aan: Bas Broekhuizen tel. (0578) 614686. 




